

ПРОБЛЕМНЫЕ ВОПРОСЫ НАЗНАЧЕНИЯ И ВЫПЛАТ ПОЛИЦИЕЙ ВОЗНАГРАЖДЕНИЙ ЗА ПОМОЩЬ В РАСКРЫТИИ ПРЕСТУПЛЕНИЙ И ЗАДЕРЖАНИИ ЛИЦ, ИХ СОВЕРШИВШИХ

Лугович Сергей Михайлович,
старший преподаватель кафедры оперативно-разыскной деятельности
Омской академии Министерства внутренних дел Российской Федерации,
кандидат юридических наук
lugovich1982@mail.ru

Статья посвящена вопросам правового регулирования механизма назначения и выплат полицией вознаграждения за помощь в раскрытии преступлений и задержании лиц, их совершивших. Автор высказывает свою позицию относительно опасений граждан касательно вероятной возможности создания условий для злоупотреблений полномочиями сотрудниками полиции при объявлении вознаграждений, а также отмечает наличие предписаний, исключающих осуществление выплат гражданам, предоставившим информацию конфиденциально.

Ключевые слова: назначение и выплата вознаграждения, содействие граждан, полиция, оперативно-разыскная деятельность.

CHALLENGING ISSUES OF THE APPOINTMENT AND PAYMENT OF REMUNERATIONS BY THE POLICE FOR THE ASSISTANCE IN SOLVING OF CRIMES AND DETENTION OF CRIMINALS

Lugovich Sergey M.
Senior Lecturer of the Department of Criminal Intelligence and Surveillance Operations
of the Omsk Academy of the Ministry of the Interior of the Russian Federation
PhD (Law)

The article is devoted to the legal regulation of the mechanism of appointment and payment of remuneration by the police for assistance in the detection of crimes and detention of persons who committed them. The author expresses his position on the concerns of citizens with regards to the likely possibility of creating conditions for abuse of power by police officers in the announcement of remuneration, and also notes the existence of regulations precluding the implementation of payments to citizens who provided information confidentially.

Keywords: appointment and payment of remuneration, assistance of citizens, police, operational-search activity.